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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor lesz az országnak 4000 fős határvadász 
ezrede?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A hvg.hu portálon megjelent „Eddig 394 határvadász mondott fel menet közben, a tavalyra kitűzött
célszámot sem közelíti  meg az állomány„ című cikk arról  ír,  hogy tíz  hónappal a határvadász-
toborzás indulása után az állomány feltöltöttsége rendkívül alacsony, alig 1400-an vannak:

„A  hvg.hu  közérdekű  adatigényléssel  kérte  ki  az  Országos  Rendőr-főkapitányságtól  a
határvadászokra vonatkozó friss  statisztikai  adatokat.  Eszerint  bő  10 hónappal  azután,  hogy a
kormányfő tavaly nyári bejelentése után, augusztus elején elindult a határvadászok toborzása, az
idén június 13-i számok szerint 1462 határvadász kötött szerződést és tett esküt. Ez kevesebb, mint a
duplája annak a tavaly októberi 811-es adatnak, amiről legutóbbi adatkérésünk alapján írtunk.

A mostani  és  a  8  hónappal  ezelőtt  kikért  számokat  összehasonlítva,  szembeötlő  a  határvadász
szolgálatra  jelentkezők  számának  megcsappanása is.  Míg  tavaly  október  10-ig,  az  első  bő  két
hónapban  2077 jelentkezés  futott  be  a  rendőrségre,  addig  azóta,  8  hónap  alatt  ennél  is  jóval
kevesebb, 1348. Az alkalmassági vizsgálatok lefolytatását viszont így fel tudták pörgetni: míg tavaly
ősszel  a jelentkezettek 61 százalékánál zárult  le  ez a folyamat,  addig most már 82 százaléknál
járnak.

Viszont  összességében  nőtt  az  egészségi,  pszichológiai,  fizikai  alkalmasságin  vagy  a  vizsgán
megbukottak aránya. A június 13-i adatok szerint 2808 esetben zárult le az alkalmasságvizsgálat és
csak 1772 fő szerzett alkalmas minősítést, 1036-an viszont nem feleltek meg, ami 36,9 százalékos
alkalmatlansági arány, szemben a tavaly októberi, 35,9 százalékos értékkel.

(…)



A hvg.hu rákérdezett a rendőrségnél, hogy eddig hányan szereltek le, és van-e adat arról, hogy
milyen indok(ok)kal tették ezt (fizikai vagy pszichológiai okok). Adat ugyan nincs, mivel nem kell
indokolni a jogviszony megszűntetését, de azt válaszolták, hogy eddig “394 határvadász hagyta el a
testületet”.  Méghozzá  részben  az  egyhónapos  képzés  alatt,  részben  az  éles  szolgálatba  állást
követően.  A kapott  adatokból  kiszámítható,  hogy még az  eskütétel  előtt  310-en  gondolták  meg
magukat,  utána pedig további  84-en,  és  mivel  ez  azonnali  hatállyal  megszünteti  a  határvadász
jogviszonyt, a határon ténylegesen szolgálatra foghatók száma valamivel 1400 fő alatti.

Ez pedig sokkal kevesebb a kormányzat által vártnál. Tavaly bő egy hónapot kellett várni a toborzás
megindítása  után,  míg  szeptember  9-én  Orbán  Viktor  felavathatta  az  első  500,  esküt  tett
határvadászt.  Első  körben,  év  végéig  tervezték  az  állományt  2200  fősre  növelni,  a  teljes
határvadász-ezredet pedig 4000 fősre tervezte a kormány. Mivel a bővülés lassan haladt, átmeneti
megoldásként  már  ősszel  arra  kérte  a  kormány  a  polgárőröket,  folytassák  a  határvédelmi
szolgálatot az év végéig.”

 

Kérdezem Önt:

Mikor lesz az országnak 4000 fős határvadász ezrede?

 

Budapest, 2023. július 29.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció
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